
Suwałki, % . l 1.20.19 r.. 
KS.402.23.2019 

W odpowiedzi na petycję dotyczącą upamiętnienia jednego z najbardziej znanych 
suwalczan -— Andrzeja Wajdy, poprzez utworzenie w naszym mieście muzeum jego imienia, 

w pierwszej kolejności chcę serdecznie podziękować za Pańską inicjatywę. 

Andrzej Wajda - jeden z najwybitniejszych polskich reżyserów flhnowych 

iteatralnych bezdyskusyjnie zasługuje na upamiętnienie w przestrzeni publicznej naszego 

miasta. Jak Pan trafnie zauważył, w Suwałkach znajdują się miejsca, które przypominają, że 

to właśnie tutaj Andrzej Wajda urodził się i mieszkał przez pierwszych osiem lat swego życia. 

Natomiast jeśli chodzi o powstanie muzeum imienia reżysera lub izby pamięci (wcześniej szy 

pomysł), byłoby to sprzeczne z wolą pani Krystyny Zachwatowicz-Wajdy, która jest 

przeciwna powoływaniu do życia tego typu placówek i nadawaniu im imienia zmarłego męża. 

Zapewniam jednak, że Miasto Suwałki będzie podtrzymywać pamięć o Andrzeju 

Wajdzie w inny sposób, a mianowicie, poprzez organizowanie i wspieranie działań, które są 

poświęcene wybitnemu suwalczaninowi. Jeszcze w tym roku, XVI Międzynarodowe 

Spotkania z Monodramem „O Złotą Podkowę Pegaza” otworzy monodram pt. „Miałem 

Wielkie szczęście. Rzecz o Andrzeju Wajdzie”, którego premiera odbyła się w maju bieżącego 

roku w krakowskiej Piwnicy pod Baranami.. W przyszłym roku Miasto udzieli wsparcia, 

a tym samym zostanie partnerem projektu znanego plakacisty Andrzeja Pągowskiego. Projekt 

dotyczył będzie twórczości nieżyjącego reżysera. 

Ponadto, rozważane jest ogłoszenie roku 2021 w SuWałkach rokiem Andrzeja Wajdy. 

Przypada bowiem wówczas 95. rocznica urodzin i "5. rocznica śmierci wybitnego 

suwalczanina. 

Docelowo, naszym zamiarem jeSt wykreoWanie stałego wydarzenia kulturalnego„ 

które będzie promowało miasto i związaną z nim postać A. Wajdy. W moim przekonaniu jest 

to :właściWy kierunek na pielęgnowanie pamięci po reżyserze. 



Maj4c powyzsze na uwadze, zachgcam do przedstawiania kolejnych pomysi6w

dotycz4cych kultywowania pamigci o Andrzeju Wajdzie. Zapewniam, 2e z przyjemnoiciq je

rozp trzQ i jeSli bgdzie to mo2liwe, przychylg sig do ich realizacji.

Z powaianiem
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Mając powyższe na uwadze, zachęcam do przedstawiania kolejnych pomysłów 

dotyczących kultywowania pamięci o Andrzeju Wajdzie. Zapewniam, że z przyjemnością je 

rozpatrzę i jeśli będzie to możliwe, przychylę się do ich realizacji. 

Z poważaniem 
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